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1. Bergen lokallag 
 
Styret i Bergen lokallag takker alle frivillige og tillitsvalgte som også i 2022 har bidratt 
med mange frivillige timer - tusen takk! Spesielt takk til konfirmasjonsutvalget og 
navnefestutvalget som har gjennomført flotte seremonier i kjølvannet av krevende 
pandemiår. 
 
Denne årsmeldingen er utarbeidet i samarbeid mellom styret og utvalgslederne som 
har sendt inn sine bidrag per utvalgsområde. 
 
Bergen lokallag er det største lokallaget i region Hordaland og per 31.12.2022 har 
Bergen lokallag 7 853 medlemmer, dvs. 84% av medlemsmassen i Hordaland 
regionlag. Bergen lokallag har et mål om å tilby høytidelige og verdige seremonier og 
skape gode møteplasser og aktiviteter for alle våre medlemmer. Slik kan vi også 
rekruttere nye medlemmer.  
 
Organisering i lokallaget 
Styret i Bergen lokallag er et arbeidende styre og har som mål å bygge en solid 
organisasjon i Bergen av frivillige og tillitsvalgte slik at Bergen lokallag kan 
videreutvikle tilbudet til medlemmene. Målet er at det skal oppleves som lett å ha 
tillitsverv fordi vi sammen utvikler en god organisasjonsstruktur og samarbeidskultur 
mellom utvalgene og mellom styret og utvalgene.  
Oppgavene til lokallaget organiseres gjennom ulike utvalg. Vi har Filosofiutvalg, HN-
utvalget (Humanistisk navnefest), HK-utvalget (Humanistisk konfirmasjon), HUM-kor-
utvalget og STL-utvalget (Samarbeidsrådet for tros- og livssynssamfunn). Alle 
utvalgene har egne mandater og budsjetter som styret i Bergen lokallag har utformet 
i samarbeid med utvalgene. Mandatene er innenfor HEFs vedtekter og prinsipp- og 
arbeidsprogram.  Utvalgsmandatene er besluttet av styret i Bergen lokallag og 
utvalgene rapporterer til styret to ganger i året. 
 
Styresammensetningen etter årsmøtet i februar 2022: 
Leder   Inge Skogheim 
Nestleder  Ingvild Slethei 
Styremedlemmer Tasha Prestø-He, økonomi 

Karl Sveinung Vikne Knutsen 
Marius Olausson 

 Ivar Gaulen  
Vara   Tonje Sæther 
   Kurt Bergset 
 
Arbeidsutvalget (AU) har bestått av disse personene: leder Inge Skogheim, nestleder 
Ingvild Slethei og styremedlem med økonomiansvar, Tasha Prestø-He. Styret har i 
2022 gjennomført 4 styremøter.     
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1.1 Valgkomiteen 2021 
 
I denne perioden var følgende medlemmer av valgkomiteen for Bergen lokallag: 
• Roar Forfod, leder 
• Jørgen Eriksson  
 

1.2 Nøkkeltall 
 
Ved utgangen av 2022 var det 7853 medlemmer tilhørende Bergen lokallag.  
Dette tilsvarer en vekst på 22,53% fra 2021. 
 

Bergen Lokallag 2015 2016 2017 2018 2019 2020 2021 2022 
Antall medlemmer 4997 5113 5250 5365 5668 5976 6409 7853 

 
I 2022 var det 837 konfirmanter som valgte Humanistisk konfirmasjon og Humanistisk 
navnefest ble gjennomført for 197 navnebarn. 
 

Bergen Lokallag 2014 2015 2016 2017 2018 2019 2020 2021 2022 

Konfirmanter 501 570 521 563 610 737 713 751 837 
Navnebarn 141 144 179 160 149 170 29 106 197 

 
 
Styret har hatt et ønske om å holde oppe tilbudet til medlemmene gjennom året. Det 
har vært svært krevende i 2022, men konfirmasjons- og navnefestutvalget har 
arbeidet systematisk og godt og gjennomført seremonier til tross for de utfordringer 
som følger med den sterke veksten vi opplever. 
 
   

1.3 Økonomi 2022 
 
Tasha Prestø-He ble valgt som økonomiansvarlig i februar 2021. Hun var da helt ny i 
styret, men har fått god hjelp og opplæring av regionskontoret. I tillegg tar 
sentraladministrasjonen og revisor seg av den praktiske delen. 
Hvert enkelt utvalg med sin leder er involvert i budsjettprosessen og er også 
ansvarlig for sin del av budsjettet i regnskapsåret i samarbeid med styret. 
 
Vurderinger av året 2022. 
Året 2022 gav oss utfordringer med økonomien, men utvalgene og styret har jobbet 
godt og har hatt god oversikt over situasjonen. Selv om det har vært begrenset 
aktivitet for medlemmer, har tilbudet til både navnefest og konfirmasjon vært 
opprettholdt. 
Humanistisk konfirmasjon har opplevd en sterk vekst i antall konfirmanter over flere 
år, og dette har etter hvert ført med seg ekstrakostnader.  
Det vil gis mer utfyllende informasjon om økonomi under årsmøtets sak 04/23, 
Regnskap 2022. 
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1.4 HUM-kor-utvalget i Bergen 

  
Hum-koret har vært i full aktivitet denne 
våren og høsten, med varierende 
fremmøte. 
Dette skyldes noe tilbakeholdenhet i 
starten av året og noe sykdom, men 
også en utstrakt feriereising. 
 
Men vi har gjennomført 15 øvinger på 
våren og 17 øvinger nå i høst, samt 
sunget i 4 navnedager, der den første 

og siste ble et maraton løp med 3 seremonier på samme dag. Koret fikk gode 
tilbakemeldinger for sin medvirkning under navnedagsseremoniene. 
 
Gro, vår dirigent fungerer godt og vi trives sammen i koret. Vi har fått bestilt en ny 
barnesang, levert i våres og vi er på god gang med innøving. 
Vi har øvd inn et par nye sanger samt følger opp fra gammelt repertoar. 
 
Humkorene har nå ventet i nesten 3 år på sin toårlige Humkor samling og nå endelig 
blir det samling i Trondheim i september. 
Humkoret i Bergen har dessverre meldt avbud til den samlingen av et par grunner. 
En del av medlemmene hadde låst seg til en ferietur i september samme tid. Samt at 
det er navnedag i Bergen 10 september, hvor koret ønsket å synge, om enn med noe 
redusert mannskap. 
Vi håper og tror at vi vil få den anledningen igjen om to år da møtet skal være i 
Stavanger. 
Vi søkte HEF fylke om å bruke lokalene dette året men fikk avslag på grunn av at 
konfirmantene trengte plassen. 
Vi har derfor søkt Kommunen om lokaler igjen og fått tildelt Fana Kulturhus, høst og 
vårsesong 22/23, og er fornøyd med den løsningen. 
Selv om vi mister noe av nærheten til HEF. 
 
Koret består av 18 betalende medlemmer, vi fikk inn 2 stykker nye nå i høst og jobber 
aktivt med rekruttering, som mange andre kor. 
Koret er fortsatt medlem av Norges Korforbund i Hordaland og nyter godt av tilgang 
på informasjon og støtte. 
 
Humkoret er glad for at vi nå har blir mer engasjert av HEF og ser fram til å være et 
aktivt bidrag til Bergen Lokallags aktiviteter. 
 

 
1.5 Humanistisk konfirmasjon i Bergen 

SEREMONI 

13 seremonier 😊 

Seremoniene er blitt gjennomført som tidligere, 13 seremonier gjennomført på fire dager fra 

slutten av april til midten av juni. Veldig vellykket og høytidelig som vanlig. 
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Antall konfirmanter per seremoni: 50-73 

 

1000-1400 gjester per seremoni 

Masse fine tilbakemeldinger fra foresatte, konfirmanter, øvrige gjester og artister...   

Ny taler siste seremoni 

- Måtte da også trykke nye program 

Alt ble også dyrere fordi seremoniene var fordelt på 4 helger, aka flere tur/retur billeter / 

reiseutgifter / fraktgebyr for artister, blomster osv 

 

AKTIVITETSDAG 

Ikke fornøyd med årets løsning. C-løsning - vi skylder på corona 

- måtte redusere aktivitetsdagstilbudet i frykt for smitteutbrudd som ville føre til mer vikarbehov. 

Planlegger for annet opplegg i 2023.  

 

KURSLEDERE 

Problem med fravær. Stort behov for vikarer. Har gjort at utgiftene har blitt større. Mange 

flinke folk. 

 

KURS 

"Vi har flere kursvarianter, og driver med noe uttesting av nye varianter. Mer informasjon finner 

dere beskrevet på konfirmasjonsidene". 

 

Kurslokalene: Lynghaug, Skranevatnet, Blokkhaugen, Austevoll og sentrum. 

 

Utfordringer: 
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- Megavikarbehov som ble svært belastende på spesielt kurslederkontakt 

- måtte kutte fra 11 til 10 kurskvelder pga restriksjoner (utsette oppstart) 

- måtte redusere aktivitetsdagstilbudet i frykt for smitteutbrudd som ville føre til mer vikarbehov 

 

Positive ting: 

- mange tilpasningsdyktige kursledere 

Har tre praktiske kurs på hver av skolene, som hovedsakelig har foregått utendørs.  

Utendørskurs ble også gjennomfør pga positive tilbakemeldinger fra fjorårets alternative opplegg. 

 

KU – Nytt og gammelt 

Veldig godt samarbeid innad i KU der flere har bidratt utover sitt verv for å få sesongen til å bli 

vellykket. Nye inn var Solveig – Joakim kom inn senere da Nora trakk seg 

 

UT: 

Maria (leder), Ingrid (kurslederkontakt) og Christian (Ansvarlig for aktivitetsdag) 

Inn: 

Synne blir ny leder, Helene Marie blir i samme verv men kalles nestleder. Simen blir 

aktivitetsdagsansvarlig, Mirlinda blir logistikkansvarlig, Cora kurslederkontakt 

 

ØKONOMI 

Enorme utfordringer i år. Vikarbehov, dårlig budsjett, alt var dyrere ifb m seremoni.  

 

1.6 Filosofiutvalget 
 
Første halvår: 
2. februar - Sunn fornuft 
16. februar - Hva skaper holdningene våre? 
16. mars - Hva gjør noe vakkert? 
30. mars - Hva gjør at vi bryr oss eller ikke bryr oss? 
27. april - Individualisme 
25. mai - Tilhørighet 
15.5 - Kjønnsidentitet 
 
Andre halvår: 
31. august - Rettferdighet 
14. september - Dualisme 
28. september - Rolle 
26. oktober - Adopsjon 
9. november - Fører konkurranse samfunnet fremover? 
23. november - Konflikt - kan det være bra? 
7. desember - Viktigheten av ritualer 
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Det har vært i snitt ca 10 deltagere, vi har vært på det røde rommet, og det har blitt 
servert husets kaffe og vann til deltakerne. 
 

 

1.7 Humanistisk navnefest 
 

I 2022 ble det gjennomført fire 
seremonidager, og nesten alle seremoniene 
var fulltegnet.  Grunnet økende etterspørsel 
har vi utvidet dagene med en ekstra 
seremoni, slik at vi nå kjører tre seremonier 
per dag.  
Takket være et flott frivillighetsapparat har 
vi gjennomført gode og profesjonelle 
seremonier, og vi får veldig gode 
tilbakemeldinger fra både foreldre og andre 
familiemedlemmer. De formidler at 
seremoniene oppleves som høytidelige og 
verdige, uten at det blir for stivt - og det er 

akkurat den effekten vi søker.  
Når vi nå innfører tre seremonier per dag ser vi at vi også trenger flere frivillige.  
Det vurderes også å sette opp en ekstra seremonidag i året, slik de har i Trondheim, 
da vi ser at etterspørselen er stor. 
 
 

1.8 17. mai-arrangement 
 
Styret valgte i år å ikke gjennomføre 17. mai-arrangement, ei heller digitalt. Vi håper 
å ta opp igjen tradisjonen, da mange av våre medlemmer har satt pris på tilbudet 
tidligere år.  
 
 

1.9 Humanistisk uke 2022 
 
Under planleggingen av HUM-uken 2022 var det en del usikkerhet knyttet til 
lokallagets økonomi og kapasitet i styret. Vi valgte derfor å kontakte Humanist Forlag, 
for å få på plass gode arrangementer som krevde lite forarbeid for lokallaget. Disse 
ble gjennomført på Litteraturhuset i Bergen og vi var meget fornøyd med 
gjennomføring. 
 
Human-Etisk Forbund Bergen inviterte 5 oktober til boksamtale med Aslaug Olette 
Klausen om hennes bok, «Ingen er så trygg i fare – Om tro og traumer», og livene 
hun forteller om der. Hun samtalte med forbundsleder Christian Lomsdalen fra 
Human-Etisk Forbund. 
(7) Boksamtale: Ingen er så trygg i fare | Facebook 
 
Human-Etisk Forbund Bergen inviterte 30 oktober til møte om karikaturenes historie 
og kontroversielle karikaturer. Erle Marie Sørheim fortalte om sin bok, og samtalte så 
med Marvin Helleraker. Han er en av Norges fremste avistegnere og aktuell med en 
separatustilling på Avistegnernes Hus i Drøbak. 

https://www.facebook.com/events/1177535959553369/?ref=newsfeed
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(7) Kontroversielle karikaturer | Facebook 
 
Utenom HUM-uken har vi også hatt disse foredragene; 
 
Den 7 september arrangerte vi foredrag med Hilmar Mjelde og Øyvind Strømmen: 
Høyreradikal retorikk under pandemien. Dette var et samarbeid med 
Europabevegelsen Vestland. 
(7) Hilmar Mjelde og Øyvind Strømmen: Høyreradikal retorikk under pandemien | 
Facebook 
 
Den 16 mars arrangerte vi foredrag med Per Ivar Hjeldsbakken Engevold, om hans 
bok "Nordmenn i slavefart. Og andre historier fra det danske koloniriket". 
(7) Nordmenn i slavefart | Facebook 
 
 

1.10 Samarbeidsrådet for tros- og livssynssamfunn i Bergen 
 

STL RÅDSMEDLEMMER FOR HEF, BERGEN LOKALLAG 
 
Kristine Aarre Hånes har vært rådsmedlem hele perioden. Fra februar 2022 overtok Ingvild 
Slethei som rådsmedlem for Jarle Pedersen. Inge Skogheim er varamedlem. 
 
STL-AKTIVITETER RÅDSMEDLEMMER FRA HEF HAR DELTATT PÅ I 2022: 
 
Årsmøte 17. februar  

Vanlige årsmøtesaker. Ingvild Slethei, HEF, ble valgt inn i styret. Ny daglig leder i STL, 

Emil Perron, erstatter Birgit van der Lans.  

Hardangertur 7. – 8. mai 2022 

Tur med STL-medlemmene til Hardanger med bl.a besøk til de buddhistiske skogsmunkene i 
Grimo, samt Hardangerakademiet i Jondal.  
 
Besøket hos og med skogsmunkene var veldig interessant, og vi fikk omvisning i tempelet 
deres, og vi spurte masse om buddhisme, og om deres syn og oppfatning av ulike ting. 
Interessante og spennende samtaler med om tema alt fra religiøse spørsmål og 
oppfatninger, til syn på forbrytelser mot Rohingya folket, – en muslimsk minoritet i 
Burma/Myanmar.  

 
 
 

https://www.facebook.com/events/792491315184648/?ref=newsfeed
https://www.facebook.com/events/801678094346497/?ref=newsfeed
https://www.facebook.com/events/801678094346497/?ref=newsfeed
https://www.facebook.com/events/3103739689896412/?ref=newsfeed
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(Gjengitt med tillatelse fra munkene, foto privat: Ingvild Slethei) 
 
Det var også et utrolig bra og spennende foredrag av Özlem Sara Cekic, på 
Hardangerakademiet. Hun er en dansk-kurdisk forhenværende folketings (tilsv. stortings) 
politiker og nåværende rådgiver, foredragsholder, debattør og forfatter. Hun var valgt 
for Socialistisk Folkeparti. Hun holdt foredrag om det å være en Brobygger, som er hennes 
stiftelse. 

I tiden som folketingsmedlem og i tiden etter, mottok Cekic mange hatmail, og meldinger. 

Etter at hun i lengre tid hadde slettet hatmailene, tok Cekic, på anbefaling av hennes gode 

venn fotografen Jacob Holdt, kontakt med menneskene som sendte henne hatmailer. Det 

ble til mange timers dialogkaffe i alle deler av Danmark, hvor det gikk opp for Cekic, at man 

kommer langt med den demokratiske samtalen.  

Cekic har siden tiden i Folketinget jobbet med å bygge bro mellom mennesker på tvers av 

religion, etnisitet, kultur mm.. Sommeren 2016 stiftet hun Foreningen Brobyggerne sammen 

med noen andre ildsjeler. Hun viste oss i foredraget hvor viktig det er å møtes, og å møtes på 

halv-veien, og å åpent snakke sammen, ansikt til ansikt. For å kunne finne ut at ‘motparten’ 

gjerne ikke var en motpart, men er et medmenneske. Jeg kan på det varmeste anbefale å 

hyre denne damen inn som foredragsholder, hun er veldig engasjerende og dyktig.  

Hardangerakademiet hvor vi overnattet, og hvor foredraget til Cekic ble holdt.  

https://da.wikipedia.org/wiki/Danmark
https://da.wikipedia.org/wiki/Kurdere
https://da.wikipedia.org/wiki/Politiker
https://da.wikipedia.org/wiki/Debatt%C3%B8r
https://da.wikipedia.org/wiki/Forfatter
https://da.wikipedia.org/wiki/Socialistisk_Folkeparti
https://da.wikipedia.org/wiki/Jacob_Holdt
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  (foto: privat Ingvild Slethei) 
 
 
Dialogmiddag 5. November 
Årets dialogmiddag markerte 10 år med tros- og livssynsdialog i Bergen. Det var en 
kveld med god mat, gode samtaler, musikk, dans og fellesskap. Den ble arrangert i 
samarbeid mellom STL og Kirkelig dialogsenter i Bergen. Dette er en årlig middag som 
arrangeres gjerne sammen med Mangfoldsbyen. 
 
Mangfoldsbyen 10. – 13. november 2022 
Femårsjubileum for for Mangfoldsbyen med tros- og livssynssamfunn i Bergen med 
ulike arrrangementer, deriblant åpne dialogkaféer, filmvisning, middag, konsert, åpne 
gudshus, livssynsvandring, kunstutstilling ved ukrainske flyktninger, malekurs, m.m.  
Sjekk gjerne ut Mangfoldsbyen 2023 i år, dette blir et av STL sine fokusområder for 
inneværende år.  
 

Rådsmøte 7. desember 2022 
Rådsmøte hos Jesu Kristi Kirke av Siste Dagers Hellige.  
Hovedtema var Prosjekt matkasse, hvor STL hadde fått innvilget kr 500 000. 
“Prosjektet skal gi støtte i form av matkasser, til vanskeligstilte i tre kategorier: Folk som 
nå 
kjenner på dyrtid, større utgifter og kanskje presses ut i fattigdom; ukrainske flyktninger 
som 
opplever sin første jul i et fremmed land, gatefolk.” 
Ulike STL-medlemmene bidro med utdeling, m.m.  Fra HEF meldte Synne Bergen 
Indredavik som koordinator for prosjektet.  
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ANNET 
 
Innspill til frivillighetsstrategi for Human-Etisk forbund 
STLs rådsmedlemmer fra HEF gjennomgikk høringsbrev til ny frivillighetsstrategi i 

Human-Etisk Forbund og ga innspill til denne, bl.a basert på erfaringer fra STL-partnere.  

Invitasjon til STL-partnere til å delta på konfirmasjonseremonni? 
HEFs rådsmedlemmer har tidligere hatt ønske om å invitere STL-partnere til å delta på en av 
HEFs konfirmasjonsseremonier i Grieghallen eller andre steder. Pga covid-restriksjonene har 
dette ikke vært mulig å få gjennomført som planlagt tidligere.  Det er ønskelig å ta dette opp 
igjen denne planen, og vi håper det være mulig å få til i løpet av 2023. 
 
 

1.11 Nettverk for store lokallag 
 
Nettverket har ikke hatt noe samarbeid under koronatiden, da det har blitt vurdert 
som for krevende.  
Det er nå fattet en beslutning om at vi skal starte opp igjen samarbeidet, og første 
møte skal avholdes etter hvert som lagene gjennomfører sine årsmøter. 
 
 

1.12 Samarbeid med andre organisasjoner 
 

Styret har hatt et ønske om å samarbeide mer med andre organisasjoner for på 
denne måten nå ut til flere. Det har vist seg vanskelig å få til - mange organisasjoner 
melder tilbake at det er vanskelig å finne frivillige til å drive aktiviteter. Men vi kommer 
til å fortsette å ha fokus på dette arbeidet fremover.  
 
 

1.13 Veien videre 
 
Bergen lokallag har som mål å være et aktivt og synlig lokallag. Vi ønsker å fremme 
aktivitet og engasjement i styret, blant frivillige og medlemmer. Potensialet for nye 
medlemmer er stort. Styret ser for seg en fortsatt sterk medlemsvekst i årene som 
kommer, og at stadig flere velger å benytte seg av våre seremonier. 
 
Vi ønsker å ha et godt tjenestetilbud for våre medlemmer og bidra til å skape 
møteplasser og aktiviteter som fremmer fellesskap for mennesker med et 
humanistisk livssyn i Bergen. 
 


	SEREMONI

